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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ

Caràcter: extraordinari
Data: 14 de juny de 2003
Horari: 14 hores
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament

Hi assisteixen:
Margalida Tous Ferrer, regidora
Elvira Piris Quetglas, regidora
Josep Danús Rosselló, regidor
Concepció Morell Moragues, regidora
Bartolomé Palmer Sabater, regidor
José Navarro Fuster, regidor
Rafel Gili Sastre, regidor
Miquel Sebastià Moll Ferragut, regidor
Maria Antònia Sureda Martí, regidora
José Silva Jiménez, regidor
Maria Francesca Servera Pascual, regidora
Manuel Galán Massanet, regidor
Julen Adrián Gorostiza, regidor

Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària

1. Constitució de la corporació

A la vila d’Artà, 14 de juny de 2003, quan són les dotze hores, es reuneixen a la sala de sessions 
de l’Ajuntament, en primera convocatòria, els senyors regidors anotats al marge, a fi de dur a 
terme la sessió constitutiva de l’Ajuntament.

Queda formada la Mesa d’Edat, integrada per Josep Danús Rosselló i Maria Antònia Sureda Martí, regidors electes 
de major i menor edat, respectivament, segons les certificacions rebudes per la Junta Electoral de Zona de Manacor, 
i actua com a secretària d’aquesta mesa la de la corporació, Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza.

La Mesa d’Edat crida a cada regidor i comprova les credencials, així com la presentació de la 
declaració, a efectes del Registre d’Interessos dels membres de la corporació.

Seguidament, una vegada que es comprova que ha comparegut la totalitat dels regidors electes i, després  del 
jurament o la promesa prestats personalment per cadascun d’ells, de complir fidelment les obligacions del càrrec de 
regidor amb lleialtat al Rei, i de guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de l’Estat, la Mesa 
declara constituïda la nova corporació.

2. Elecció de batle/essa

La secretària de la Mesa d’Edat informa que són candidats els regidors que encapçalen les llistes corresponents:

MARGALIDA TOUS FERRER, UIA
CONCEPCIÓ MORELL MORAGUES, PP
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RAFEL GILI SASTRE, UM
JOSEP SILVA JIMÉNEZ, PSOE
JULEN ADRIÁN GOROSTIZA, EU/EV.

Abans de procedir a la votació, la secretària de la Mesa d’Edat pregunta a cadascun d’ells si volen presentar
a candidats a la Batlia.

A continuació, es relacionen els candidats a la Batlia:
MARGALIDA TOUS FERRER, UIA.
CONCEPCIÓ MORELL MORAGUES, PP
RAFEL GILI SASTRE, UM
JOSEP SILVA JIMÉNEZ, PSOE.

La secretària de la Mesa d’Edat informa que la votació pot ser ordinària, nominal o secreta.

Els regidors Concepció Morell Moragues i Rafel Gili Sastre, del PP i UM, respectivament, 
demanen la votació secreta.

Una vegada realitzada la votació secreta, la secretària informa sobre el seu resultat:
4 vots per a MARGALIDA TOUS FERRER, UIA.
3 vots per a CONCEPCIÓ MORELL MORAGUES, PP.
3 vots per a RAFEL GILI SASTRE, UM.

La secretària informa que, com cap dels candidats ha obtingut la majoria absoluta dels vots dels regidors, és 
proclamada batlessa MARGALIDA TOUS FERRER, candidata d’UIA, com a regidora que encapçala la llista que 
ha obtingut major nombre de vots populars en el municipi.

A continuació, i per prendre possessió del seu càrrec, Margalida Tous Ferrer promet complir 
fidelment les obligacions del càrrec de batlessa amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar la 
Constitució com a norma fonamental de l’Estat.

Seguidament, la batlessa diu les paraules següents:

“Estant ja en possessió del càrrec i com a presidenta electa d’aquesta corporació, permeteu-me
que faci algunes reflexions que en el dia d’avui són importants i que no puc deixar de fer:

En primer lloc, cal explicar per què hem acceptat, els Independents d’Artà, la Batlia. No ha 

estat per prepotència, ni per caparrudesa, ni tan sols per orgull. Ens hem vist amb

l’obligació d’acceptar-la perquè la llei així ho preveu. Si no hi ha una majoria absoluta per 

elegir el batle, aquest càrrec recau en el regidor (ni tan sols el candidat) de la llista més 

votada. Nou vots són l’única diferència que ens separen del Partit Popular, alguns més 

d’Unió Mallorquina i del PSOE, que tenen, com nosaltres mateixos, tres regidors.  Podríem 

haver declinat aquesta responsabilitat, però si ens presentam a unes eleccions no és per 

declinar responsabilitats, sinó per adquirir-ne, perquè el poble, que és sobirà, ha triat amb 

tot el seu coneixement. I el poble, en aquesta ocasió, ens ha donat una lliçó: la corporació 

està dividida en quatre parts molt semblants. Això només pot tenir una lectura possible: 

tots els grups polítics, els cinc que tenim representació municipal, hem de col·laborar per 

tal de dur el poble endavant, per treballar tots junts, sense bloquejar l’Ajuntament.
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Perquè, en segon lloc, i incloent-me a mi mateixa, que acab d’adquirir la condició de regidora, com molts de 
vosaltres, us vull fer la reflexió que, a partir d’ara, abans de representar els electors que us varen donar tota la seva 
confiança dia 25 de maig, sou representants municipals, la qual cosa vol dir que representau la màxima institució 
municipal, que és l’Ajuntament, per la qual cosa us deman que en sigueu conscients i actueu sempre d’acord amb 
aquesta condició.

També esper i desig que en tot moment, i a partir d’ara mateix, pel bon nom de la institució que 
passau a representar, que la cordialitat i la correcció entre els membres que conformam la 
corporació prevalguin per damunt de partidismes i sectarismes.

En darrer lloc, i ja fent referència al càrrec que em tocarà representar a mi com a batlessa, dir-vos que seré la 
batlessa de totes les artanenques i de tots els artanencs, procurant vetlar per tots igual i vigilant que la gestió 
municipal sempre vagi encaminada a la defensa dels interessos dels ciutadans que habitam aquest poble.

Dit això, us desig sort i encert en aquesta nova singladura.

Es tanca la sessió constituent del nou consistori.

Moltes de gràcies i bon dia a tothom.”

Finalment, el regidor d’EU/EV, Sr. Adrián, llegeix un escrit d’explicació del  seu vot, que, copiat literalment, diu:

“El regidor d’Esquerra Unida-Els Verds votarà a favor de la candidata dels Independents a la 
Batlia d’Artà.

A la vista dels enfrontaments que durant els passats 4 anys ha mantengut aquest regidor d’EU-
EV des de l’oposició amb l’Equip de Govern anterior, el nostre vot necessita ser explicat. 
Sobretot si es comprova que aquestes relacions, tant amb els Independents com el PSOE, no han 
millorat en absolut, i, a més, cal afegir el menyspreu que la candidata dels Independents ha 
expressat públicament per la decisió d’EU-EV de donar- li suport.

Però a EU-EV no estam en política per qüestions d’animadversió o amistats personals, sinó 
perquè defensam un projecte de poble i de convivència ciutadana, de relacions entre la gent i 
amb el nostre entorn. I com que som una coalició amb un suport ciutadà minoritari, encara que 
creixent, sabem que freqüentment hem d’optar no entre les millors alternatives, sinó entre les 
menys dolentes.
Avui votam batle/batlessa, no votam com ens duim amb tal o tal altre partit. Sabem que nosaltres 
no tenim cap opció a la Batlia, i per això hem decidit votar la menys dolenta de les alternatives 
que se’ns plantegen per als valors i les polítiques ambientals i socials amb els quals l’esquerra
ecologista està compromesa, com són, per exemple, les polítiques d’ocupació o el Parc Natural 
de Llevant.

Això no suposa cap pacte de govern ni ens compromet a res. Ni a qui rep el nostre vot, com ja 
ens han recordat als diaris, ni, és clar, tampoc a nosaltres. Ens situam directament a l’oposició, 
ben igual que fa quatre anys. Perquè crec que no està de més recordar que no hi ha espais ni 
termes mitjans entre el govern i l’oposició.

També volem deixar ben clar, davant el nostre electorat i davant el conjunt dels votants
d’esquerres, que si no hi ha un pacte d’esquerres a Artà, no serà per qüestions personals, almanco 
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per part d’EU-EV, sinó perquè a altres partits no hi ha voluntat de desenvolupar aquestes 
polítiques d’esquerra ecologista que Artà necessita. Si no hi ha un govern municipal d’esquerres, 
no és responsabilitat nostra. Hem estat oberts a elaborar un programa comú i un sistema de 
garanties per desenvolupar- lo. Així ho hem manifestat als dos únics contactes postelectorals que 
hem mantengut amb PSOE i Independents, però no els ha interessat.

Per això, no tenim altra alternativa que desenvolupar, seguint la trajectòria de la passada legislatura, una oposició 
d’esquerra ecologista: seriosa, rigorosa, documentada, controladora de l’acció del govern i amb propostes en positiu. 
Aquest és el nostre compromís.

Si qualcú s’ho pensa millor i decideix pactar un acord de govern, en base a programes, que, entre 
d’altres objectius tengui el de resoldre les deficiències, els errors i les malifetes denunciades a la 
passada legislatura, etc., ja sap on trobar-nos.”

La batlessa aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

La secretària
Vist i plau

La batlessa


